
Styringsgruppen for Norm for informasjonssikkerhet og personvern 
i helse- og omsorgssektoren  
 Referat  

Til 

Styringsgruppen for  
Norm for informasjonssikkerhet i helse- og omsorgssektoren 
 

Møteinnkalling 

Møtetidspunkt: Torsdag 09.03.2023 kl. 9.00-15.15 
Sted: Digitalt på Teams 
Sted: 

 

 

Virksomhet/Organisasjon Representant Til stede/ forfall 

Apotekforeningen  Forfall 

Den norske legeforening Petter Hurlen Til stede 

Den norske 
tannlegeforening 

 Forfall 

Den offentlige 
tannhelsetjenesten 

Steinar Løgith Aase Til stede 

Norsk farmaceutisk 
forening 

 Forfall 

Norsk 
fysioterapeutforbund 

 Forfall 

Norsk psykologforening Julius Okkenhaug Til stede 

Norsk sykepleierforbund  Forfall 

KS Suhail Mushtaq Til stede fra 10.00 

Arne Ingebrigtsen 
(leder) 

Til stede 

KiNS Harald Torbjørnsen Til stede 

Helse Midt-Norge RHF Nedregård, John 
Lidvard (vara) 

Til stede 
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Laila Eikeset til stede 
fra ca 11.00 

 

Helse Nord RHF Ida-Kristin 
Martinussen 

Til stede 

Helse Sør-Øst RHF Jon Holden Til stede 

Helse Vest RHF Espen Garmannslund 
(vara) 

Til stede 

Private helsevirksomheter 

(representert ved Fürst) 

Eyvind Wærsted Til stede  

Folkehelseinstituttet Pål Solerød Til stede 

Direktoratet for e-helse Kåre Ljungmann 

Ole Peder Nordheim 
(vara) 

Til stede 

Helsedirektoratet Caroline Ringstad 
Schultz 

Til stede 

Norsk Helsenett Marit Larsen Haarr Til stede 

Observatører   

Digitaliseringsdirektoratet Katrine Aam 
Svendsen 

Til stede 

FFO – 
funksjonshemmedes 

fellesorganisasjon 

Lilly Ann Elvestad Til stede 

IKT-Norge Amund Lundgård Til stede 

Melanor Jan Ivar Ingebrigtsen Til stede 

NAV  Forfall 

NSM  Forfall 

WSO  Forfall 
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Senior Norge  Forfall 
 

 

Sak Sakstittel / kommentar / forslag til vedtak 
01/23 
09.00 

Godkjenning av innkalling og dagsorden 
 
Styringsgruppens vedtak: 
Styringsgruppen godkjenner innkalling og dagsorden 
 

02/23 
 

Godkjenning av referat fra møte 21.11.22 
 
Det er kommet innspill fra NHN om manglende vedtakstekster under diskusjons- og 
orienteringspunkter.  
 
Styringsgruppens vedtak: 
Sekretariatet oppdaterer referatet i henhold til innspillet fra NHN og sender ut på e-
postgodkjenning til Styringsgruppen.  
 

03/23 
09.10 
 

Sekretariatet orienterer, inkludert status på startede prosjekter 
• Veileder for leverandører 
• Revisjon av skyveileder 
• Artikkel om zero trust 
• «Kan jeg bruke dette her?» Artikkel med råd til små virksomheter 

ved kjøp og bruk av web-løsninger 
• Artikkel om risiko og KI 
• Sikkerhetsleder- og PVO-samling 
• Kurs og webinar 2023 
• Passord og passordhåndtering 
• KINS-strategisamling 
• Normkonferansen – her ønsker vi innspill på tema og 

foredragsholdere  
• Møtekalender 2023 

 
Sekretariatet presenterte, se presentasjon. 
 
Diskusjon/spørsmål:  

- - Helse Sør-Øst har innspill til artikler på normen.no og ber sekretariatet 
vurdere hvordan artikler ses på, sammenlignet med ordinær veiledning.  

 
Styringsgruppens vedtak: 
Styringsgruppen tar sekretariatets orientering til etterretning.  
 

09.50 Pause 
04/23 
10.10 
 

Drøftingssak: Strategi 2023-2025 
 
Strategi for Normen 2023-2024 er vedlagt. 
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Forhold i Norge og i verden for øvrig endres raskt. Strategi for Normen ble påbegynt 
januar 2022. Sekretariatet for Normen ønsker å løfte spørsmålet om det allerede nå 
er behov for å justere og prioritere momenter? 
 
Redaksjonskomiteen for Normen løfter frem to viktige momenter. Økt fokus på  

• beredskap og digital sikkerhet, blant annet som følge av en mer usikker 
verdenssituasjon 

• digital hjemmeoppfølging og pasientmedvirkning, blant annet som følge av 
trangere økonomiske tider og bemanningssituasjonen 
(Helsepersonellkommisjonen) 

 
Sekretariatet ønsker innspill på 

• Er det allerede nå er behov for å justere og prioritere momenter i 
strategien? 

• Hva skal i så fall tas bort eller prioriteres ned? 
 
Sekretariatet orienterte, se presentasjon.  
 
Diskusjon: 

- Helse Sør-Øst mener det interessante er prioriteringene i handlingsplanen, 
ikke er strategien, og at styringsgruppen heller bør fokusere på å prioritere 
denne.  

-  SG-leder mener handlingsplanen vil kunne ta opp en del av de 
prioriteringene man ønsker. Utvikling der man flytter deler av tjenesten 
hjem. Når man får utsyr hjem, er man mer sårbar og får større ansvar for sin 
egen helse.  

- FFO mener saksfremlegget adresserer viktige spørsmål. Det er en vanskelig 
verdenssituasjon, men også stramme budsjetter. Sikkerheten kan bli truet 
av økonomiske innstramminger.  

-  Furst mener at en situasjon med økte trusler mener vi det er viktigere å 
prioritere de små virksomhetene, hvor det kanskje er vanskeligst å håndtere 
det økte trusselbildet. 

- NHN ser til Personvernkommisjonens rapport der det anbefales å ha felles 
føringer og deling av erfaringer. Deling av ROS/DPIA er et skritt på veien. 
NHN foreslår videre en ny strategisk retning, der Normen kan gjøre 
grunnleggende vurderinger som kan deles med sektoren. Artikler om valg 
system kan være et steg i denne retningen. Å gjøre dette i større skala 
krever spesialisert kompetanse. At Normen kan utvikle arenaer for å dele er 
positivt.  

- Helse Sør-Øst støtter NHN i at man trenger felles arenaer.  
Støtter prioritering av digital hjemmeoppfølging og ansvar.  

- Legeforeningen er enig at man må fokusere på små virksomheter. Stort 
behov i grenselandet mellom virksomhetene. Viktig å se på samhandling og 
interaksjoner mellom virksomheter, etterlyser det. Ville prioritert ned 
veiledning rettet mot store virksomheter.  

- Helse  Midt mener det er lite fokus på prosess i ROS og DPIA og understreker 
at dersom man skal dele ROS/DPIA må det være oppmerksomhet på det. 

- Helse Vest: Sikkerhetsutvalget mener kulepunkt 3,4,5 i strategien kan slåes 
sammen.  
Deling av ROS/DPIA: ved å dele ukritisk vil man avsløre svakheter, PST mener 
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man bør være forsiktig. Kan det opprettes en database med abstract av 
ROS/DPIA? 

- Helse Sør-Øst er enig med Vest i at det må deles på en trygg måte.  
- KINS forteller at de har gitt opp å dele vurderinger «as is». Har i stedet 

utarbeidet standard scenarier, fra hele kommunes spekter. Dette kan deles. 
Da er det enklere å dele. Stiller spørsmål om hvorfor man trenger deling av 
fulle vurderinger.  

- Helse Sør-Øst tenker at KINS' tilnærming kan være en av måtene man kan 
oppfylle handlingsplanens punkt på.  Kjernen er at det er mye veldig likt som 
gjøres i kommuner og i hf (inkl. på tvers av regioner).  Målet er å forenkle og 
forbedre arbeidet.   Bekymringene er nok minst knyttet til deling av DPIA. 

- Sekretariatet understreker at dersom man ikke vil dele hele, kan man dele et 
signal om at man har gjort en vurdering, slik at man kan opprette kontakt.  

- Helse Nord ønsker å dreie diskusjonen mot hva styringsgruppen mener er 
viktigst på strategisk nivå. Ønsker man fokus på det menneskelige, 
organisatoriske eller det tekniske sikkerheten? Kanskje mindre på den 
tekniske sikkerheten? 

- Helse Sør-Øst stiller spørsmål ved om veiledning gjør oss i bedre stand til å 
håndtere digitale trusler. 

 
 

05/23 
12.00 
 

Beslutningssak: Handlingsplan 2023 
 
Den foreløpige handlingsplanen for 2023 er omfattende. Det må gjøres noen 
prioriteringer før Handlingsplan 2023 vedtas.  
 
Vedlagt foreløpig handlingsplan, utkast handlingsplan og prioritering gjort av 
Normens redaksjonskomite. Sekretariatet vil fasilitere en prioritering og drøfting av 
denne. Styringsgruppens medlemmer bes forberede seg på hvilke aktiviteter fra 
handlingsplanen de mener det er viktig å prioritere.  
 
Det vil deretter lages et endelig forslag til Handlingsplan 2023 i møtet. 
Styringsgruppen ble bedt om rangere og prioritere handlingsplanen via Menti i 
møtet. I denne prioriteringen var påbegynte aktiviteter ekskludert.  
 
Sikkerhetskultur hadde falt ut av prioriteringslista, men styringsgruppa rangerte 
sikkerhetskultur som nummer 7.  
 
Spørsmål/diskusjon: 

- Helse Sør-Øst støtter momentene om letthet og nytte. Det er vanskelig for 
styringsgruppen å vurdere lett det er for sekretariatet å utføre.  

- Legeforeningen er opptatt en bedre balanse mellom KIT. Savner en 
vurderinger av om ting egentlig bør saneres for å få til fornying, og ikke bare 
konservering.  

- SG-leder mener at å holde seg relevant innebærer også å rydde i det man 
har Det blir veldig sårbart om man ikke er oppdatert. Stiller spørsmål om 
man sanere for å gi sekretariatet rom til å jobbe med andre ting.  

- Helse Vest mener at sikkerhetskultur alltid må prioriteres høyt.  
- Kins mener det ville vært fint om Normen hadde materiell på hvordan man 

kan jobbe systematisk med sikkerhetskultur. Ønsker seg helsefokus, men 
som også hadde overføringsverdi til andre sektorer.  
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- Digdir spiller inn at de har en del materiell på sikkerhetskultur.  
- KS mener at man må definere hva man mener med sikkerhetskultur.  
- Legeforeningen spiller inn at bytte av EPJ avhenger av hvor i sektoren man 

er. For små virksomheter er dette en viktig problemstilling. Sekretariatet har 
fått innspill fra flere om dette er viktig. Vil se på om det kan inkluderes 
i arbeidet med små virksomheter. Bytte av EPJ er aktualisert pga. mye 
migrering til sky-basert EPJ.  

 
 
Styringsgruppens vedtak: 
Styringsgruppen for Normen godkjenner Handlingsplan for Normen. 
Aktivitetene som er godt i gang og som styringsgruppa har prioritert høyt gjøres 
først. 
Oppstart av aktiviteter i prioritet 2 og 3 gjøres i prioriteringsrekkefølge. 
Dersom sekretariatet ser at det er behov for endring i prioritering vil dette løftes til 
styringsgruppa. 
 

Ca 11.20 Lunsj 
06/23 
12.00 
 

Orienteringssak: Felles Interregional Klassifiseringsmodell 
Helseregionene har sammen jobbet med en felles informasjonsklassifiseringsmodell. 
Behovet for en felles modell har kommet frem gjennom samarbeid på tvers i 
forbindelse med implementeringen av Microsoft 365. Regionene har delt innhold, 
planer og erfaringer ettersom mye av implementeringen har likhetstrekk i alle 
regionene. Informasjonssikkerhet i skyen er høyaktuell og helseregionene jobber 
med å konkretisere og tilpasse sine informasjonssikkerhetsmodeller for å dekke de 
nye utfordringene som skyen bringer. 
Prosjektet kommer for å orientere om arbeidet og presentere sine tanker om at 
dette kan bli et faktaark i Normen eller lignende. 

- Flere har spørsmål om hvordan dette er håndtert med tanke på at dette er 
en amerikansk skyleverandør. Dette har ikke arbeidsgruppen vurdert.  

- Helse Sør-Øst er skeptisk til å klassifisere informasjons sikkerhetsnivå basert 
på informasjonen alene. Mener videre at dette kanskje kan tas inn i Normen 
hvis det er hensiktsmessig, 

- Helse Nord følger opp og kaller det et godt initiativ, men understreker at det 
ikke er forankret i de øvrige helseregionene.  

07/23 
12.20 

Godkjenning: Oppstart faktaark “Integritet – hvordan sikre at informasjonen 
formidles uforandret i pasientbehandlingen?» 
 
Se underlagsdokument «7-23 Beskrivelse av prosjekt Integritet hvordan sikre at 
informasjonen formidles uforandret i pasientbehandlingen.» 
Susanne presenterte, se presentasjon. 
Spørsmål/diskusjon: 
Psykologforeningen støtter dette arbeidet 
HSØ: Går litt inn på det som også handler om kvalitet.  
Helsedirektoratet støtter arbeidet, og understreker at det er viktig å passe på at man 
dekker både primær og spesialist. Må sørge for at det er samordning i 
informasjonen, og ikke bare i sendingen mellom virksomhetene. HDIR er interessert 
i å stille i referansegruppe, men trenger å vite omfang og ressursbruk.  
 

https://www.digdir.no/informasjonssikkerhet/kompetanse-og-kulturutvikling-innen-informasjonssikkerhet/2187
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Styringsgruppens vedtak 
Styringsgruppen for Normen godkjenner at det settes i gang et arbeid for å utarbeide 
et faktaark som beskrevet i dokumentet «Beskrivelse av prosjekt «Integritet – 
hvordan sikre at informasjonen formidles uforandret i pasientbehandlingen?». 
Sekretariatet lager en beskrivelse av antatt ressursbehov, og Styringsgruppen for 
Normen gir deretter innspill til deltakere i referansegruppen. 

13.00 Pause 
08/23 
13.15 
 

Drøfting: Flytskjema forskning 
Normens styringsgruppe vedtok i desember 2021 at det skulle utvikles en 
kortversjon av forskningsveilederen. Dette ble i juni 2021 endret til at det skulle 
utvikles et flytskjema som beskrev avgjørende steg i prosessen med å planlegge, 
gjennomføre og avslutte et forsknings-, utviklings-, eller kvalitetssikringsprosjekt.  
Arbeidet er nå i sluttfasen og et utkast til flytskjema med tilhørende veiledning ble 
den 10.02.2023 sendt til Datatilsynet, Helsedirektoratet, Statens legemiddelverk, de 
Regionale komiteene for medisinsk og helsefaglig forskning, NEM (klageinstans), 
Helsedata, samt Personverntjenester i Sikt (Kunnskapssektorens 
tjenesteleverandør). Disse aktørene er bedt om å gi en tilbakemelding på konkrete 
juridiske spørsmål og aktuell praksis innen deres forvaltningsområde eller knyttet til 
saksbehandling. Frist for å gi tilbakemelding er 1. mars.  
Innspill innarbeides i forkant av styringsgruppemøtet og presenteres i forbindelse 
med saksfremleggelse. 
VInnspill fra styringsgruppa fra behandling av saken innarbeides i en endelig versjon 
som sendes til styringsgruppa i etterkant av møtet, med forslag om at Flytskjema til 
forskningsveilederen kan godkjennes via epost innen to uker. 
Vi ønsker at styrngsgruppen gir innspill på utforming og innhold i flytskjemaet og gir 
oss tilbakemelding på om vi gjennom dette møter målsetningene om å gi enklere og 
mer tilgjengelig veiledning til bruk for prosjektledere. 
Marie presenterte, se presentasjon. 
Spørsmål/diskusjon: 

- Helse Vest har sendt innspill på epost.   
- Helsedirektoratet mener det er fornuftig å ta en innspillsrunde med SKDE.  

Styringsgruppens vedtak: 
Flytskjema forskning og tilhørende veiledning sendes styringsgruppa for Normen til 
godkjenning på epost når innspill fra styringsgruppa og ovennevnte instanser er 
innarbeidet (REK/NEM og SKDE). Frist for godkjenning er to uker etter utsendelse.  

13.45 Pause 
09/23 
14.00 

Godkjenning: Revisjon/videreutvikling av forskningsveilederen 
Se underlagsdokument «9-23 Videreutvikling av forskningsveilederen».  
Marie presenterte, se presentasjon.  
Spørsmål/diskusjon: 

- Helse Vest mener at flytskjema og revisjon av veileder er et godt tiltak, men 
lurer på hva somarbeidet med SIKT innebærer, på bakgrunn av at SIKT selger 
tjenester til helseforetakene. Etterlyser videre et underlag som eventuelt 
formaliserer arbeidet med SIKT. Sekretariatet understreker at SIKT skal delta 
i en arbeidsgruppe.  

- Kins understreker at dette er et arbeid som støttes av deres medlemmer og 
som er etterspurt i kommunene, og støtter seg bak arbeidet.  

Styringsgruppens vedtak 
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1. Under forutsetning av at flytskjema og tilhørende veiledning godkjennes av 
styringsgruppa, vedtar 1. styringsgruppa at forskningsveilederen revideres i 
tråd med arbeidsgruppas forslag som beskrevet i dokumentet 
«Revisjon/videreutvikling av forskningsveilederen». Veilederen tas opp til 
godkjenning i styringsgruppen på neste møte.  

2. Styringsgruppen ønsker at samarbeidet med SIKT utforskes videre. Før 
samarbeidet eventuelt formaliseres så blir dette forelagt styringsgruppen. 

 
10/23 
14.40 

Drøftingssak: Evaluering av Mandat for styringsgruppen og Forvaltningsmodell for 
Normen, samt oppfølging av kartlegging  
 
Nytt Mandat for styringsgruppen med tilhørende vedlegg og Forvaltningsmodell for 
Normen ble vedtatt i 2020. Sekretariatet vurderer at er hensiktsmessig med en 
evaluering i år.  
I dette arbeidet kan man også se om det er momenter fra kartleggingen som ble 
gjort i fjor som må tas med.  
Sekretariatet foreslår at blir tema på det fysiske møtet i juni og at sekretariatet får i 
oppdrag å forberede og fasilitere en workshop der styringsgruppen og sekretariatet 
kan jobbe med dette. Etter dette kan det konkluderes på om vi bør evaluere Mandat 
for styringsgruppen og Forvaltningsmodell for Normen. 
Styringsgruppen støtter evaluering og sekretariatet vil innhente innspill før juni-
møtet og fasiliterer arbeidet med evaluering videre.  
 

 
11/23 
15.00 

Eventuelt 
 
Leder av styringsgruppen og valgkomiteen er på valg.  

- Jon Holden orienterte om valgkomiteens arbeid. Valgkomiteen tar gjenvalg. 
- Valg av leder gjennomføres på neste møte. Valgkomiteen bes om å innhente 

kandidater og komme med innstilling til valget. Nåværende 
styringsgruppeleder har annonsert gjenvalg.  

 
Senest 
15.15 

SLUTT 

 

 


